
KMEČKI TURIZEM IN KULTURA
Mnogi Ijudje so prepričani, da se s kulturo ne splača ukvarjati. A seveda ni

tako, saj lahko kultura poleg obilice notranjega zadovoljstva posredno ali
neposredno prinaša tudi denar, pa čeprav se vse to dogaja na vasi, kajti mesta
nimajo nobenega monopola na kulturo.

Sredi septembra je galerija 19
v Dolskem že štiridesetič v štirih letih
odprla svoja vrata obiskovalcem, to-
krat obiskovalcem razstave akadem-
skega slikarja Mladena Jernejca.
V Dolskem so začeli razmišljati o ga-
leriji pred petimi leti, pred štirimi leti
pa so zamisel tudi uresničili. Kmet
Tone Čič s Kračeve domačije, ki je
stara že več kot tristčf let, je z ženo
Ano pred enajstimi leti prišel na to
staro domačijo in jo počasi začel ure-
jati. Pred približno petimi leti jima je
domačin Toni Tratnik predlagal, naj
bi v stari hiši odprla galerijo, to pa sta
čez leto dni tudi storila. Prvo razstavo
v njej pa je imel sam pobudnik.

Tone Čič nam je povedal, da je bil
tudi sam presenečen, ko je galerija
tako uspešno zaživela. Takrat se še ni
prav zavedal, kaj lahko prinese gale-
rija hiši. Ob razstavah k njim pridejo
najrazličnejši ljudje, ki mu včasih tudi
kaj svetujejo. Tako je tudi galerija
dobila sedanjo podobo, v njej pa so
imeli že štirideseto razstavo. Dejal je,
da je bila galerija dobro sprejeta, ob
odprtjih razstav je vedno polno obi-
skovalcev, ki tudi spremljajo kulturni
program, na koncu pa jih ob pomoči
sponzorjev pogostijo. Poudaril je, da
so razstave praznik za njihovo hišo.
Še poseben polet pa mu je dala misel
Jožeta Hudečka, ki je dejal, da je
blagoslovljena tista hiša, ki zna iz na-
vadnega dne narediti praznik. In res,
na Kračevi domačiji ne manjka praz-
nikov.

Galerist Tone Čič je povedal, da
galerija 19 deluje v okviru turističnega
društva Dolsko, katerega predsednik
je tudi on. Za kmečki turizem se je
odločil povsem spontano, saj je opa-
zil, da so se obiskovalci razstav hoteli
še malo zadržati na vasi. Tako se mu
je porodila misel, da bi se začel ukvar-
jati še s turizmom. To zamisel je razši-
ril med drugimi sovaščani, ki so vcči-
noma pokazali posluh za dodatno de-
javnost in zaslužek. Zato si vaško tu-
ristično društvo že nekaj časa priza-
deva, da bi celotna vas zaživela
s kmečkim turizmom, da bi v vasi
zmogli toliko prenočitvenih zmoglji-
vosti, da bi iahko prenočili vsaj za
avtobus obiskovalcev. Tako usmer-
jena turistična politika vasi pa ji lahko

sčasoma prinese poleg naziva turi-
stično zanimivega kraja tudi dodaten
zaslužek in nova delovna mesta.

Pobudnik kmečkega turizma v Dol-
skem je dejal, da so imeli prvo tako

preizkušnjo, ki so jo krajani Dolskega
predlani uspešno prebrodili. ko so do-
bili na obisk poln avtobus Bavarcev iz
kraja Sauergrupe. ki se ves ukvarja
s kmgčkim turizmom. Bavarcem so
razkazali vas in pa nekaj slovenskih
turističnih znamenitosti. med njimi
kmečko ohcet v Ljubljani in Postojn-
sko jamo. Lani pa so se krajani Dol-
skega odpravili k njim na obisk in si
nabrali zanimivih izkušenj s kmečkim
turizmom. Prihodnje leto bodo Ba-
varcem razkazali Prekmurje. Turi-
stično društvo \z Dolskega tesno so-
deluje tudi z Devinčani iz Italije in
Avstrijci.

Gospodar Kračeve domačije je po-
vedal, da ima 45 hektarjev zemlje in
obilo živine. Ima tudi več jahalnih
konj za rekreativno jahanje, ukvarja
se z žganjekuho, pri kateri lahko so-
delujejo tudi gosti. Trudi se, da bi
naredil kmetijo čim bolj turistično za-
nimivo. Gostom ponudijo izključno
domačo hrano. domač kruh, suho-
mesnate izdelke, suhe krhlje, pa tudi
jabolčnik in žganje*. S kmečkim turiz-
mom se največ ukvarjajo v petek. so-
boto in nedeljo, saj je treba med ted-
nom kmetovati. Obiskujejo jih pred-
vsem zaključene družbe, na preno-
čišče pa sprejemajo le tujce, saj še
nimajo dovolj prenočišč. Zato so tudi
imeli avgusta kmetijo zaprto, da so
v njej lahko uredili dva apartmaja.

Tone Čič je še dodal. da se pri nas
sploh še ne zavedamo vseh možnosti.
ki jih lahko prinese razvit kmečki turi-

zem, ne le kmetom, ki se s turizmom
ukvarjajo. temveč tudi drugim. Mne-
nja je. da se pri nas na splošno pre-
malo vlaga v kmečki turizem, sam pa
vsako Ieto vloži veliko svojega de-
narja v izboljšanje ponudbe. Z moš-
čansko občino dobro sodeluje. na me-
stu pa še niso pokazali zanimanja
zanj.
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